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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliştii din sănătate anunţă un val de proteste. Sunt nemulțumiți de introducerea evaluării în funcţie de 
performanţă 
Federaţia ''Solidaritatea Sanitară'', care reuneşte majoritatea sindicatelor din domeniul sănătăţii, a decis 
declanşarea unui program de acţiuni de protest, în semn de nemulţumire faţă de intenţia introducerii evaluării 
personalului sanitar în funcţie de performanţă, informează organizaţia într-un comunicat remis luni Agerpres. 
Calendarul de proteste nu a fost dezvăluit, deoarece include "un set de surprize la adresa guvernanţilor", potrivit 
federaţiei sindicale. 
"Consiliul de Coordonare al Federaţiei "Solidaritatea Sanitară" a decis demararea unui program de proteste 
pentru susţinerea revendicărilor pe care le prezentăm în continuare. Deoarece prima fază a acţiunilor de protest 
include un set de surprize la adresa guvernanţilor, ele vor fi accesibile publicului pe măsura declanşării lor. A doua 
fază a protestelor este cea tradiţională (punctul ei culminant constituindu-l greva generală), ea urmând să fie 
declanşată în situaţia în care negocierea contractului colectiv de muncă eşuează", se menţionează în comunicatul 
remis de Federaţia "Solidaritatea Sanitară". 
Sindicaliştii din sănătate se tem că evaluarea în funcţie de performanţă poate deveni un instrument de reducere a 
salariilor. 
"La adăpostul creşterii reale a veniturilor prin legea salarizării doar pentru unele categorii de salariaţi se încearcă 
anularea unor drepturi fundamentale (drepturi câştigate) pentru toţi salariaţii din sănătate. În forma în care a fost 
prezentată până acum public, evaluarea în funcţie de performanţă riscă să fie instrument de reducere a salariilor 
aflat la bunul plac al managerilor spitalelor. Federaţia 'Solidaritatea Sanitară' nu acceptă să se discute despre 
introducerea evaluării în funcţie de performanţă până nu sunt implementate solicitările noastre privind 
garantarea obiectivităţii evaluării şi nu sunt respectate toate condiţiile prezentate în anexă. Interpretarea pe care 
o dăm intenţiei Ministerului Sănătăţii are în vedere faptul că i-am înaintat deja o solicitare pe această temă în 
cadrul negocierilor contractului colectiv de muncă, obiectivitatea evaluării izbindu-se până acum doar de refuz. De 
asemenea, considerăm că la mijloc este şi o confuzie între evaluarea performanţei şi prevederi specifice legislaţiei 
muncii în materia normării (modalitatea de normare a muncii; cu referire la norma de timp şi norma de muncă), 
care oferă deja soluţii pentru posibilitatea de control şi reglare a problemelor indicate de oficiali", se menţionează 
în comunicatul Federaţiei "Solidaritatea Sanitară". 
Sindicaliştii din Sănătate consideră că legea salarizării a creat inechităţi angajaţilor din sistemul sanitar 
"Utilizarea inechităţii ca argument pentru introducerea evaluării performanţei trebuie să vină la pachet cu soluţii 
la inechităţile create de legea salarizării, respectiv de modalitatea de aplicare a legii salarizării, acestea depăşind 
ca importanţă, din perspectiva impactului negativ asupra salariaţilor, problemele create de absenţa unei evaluări 
în funcţie de performanţă. Marea majoritate a propunerilor de reformă sunt făcute în dauna salariaţilor sau fără a 
se ţine cont de interesele/posibilităţile lor. Este relevant în acest sens faptul că Federaţia "Solidaritatea Sanitară" 
a înaintat Ministerului Sănătăţii un set complex de propuneri inovative, a căror discutare a fost refuzată până 
acum", se precizează în comunicatul Federaţiei "Solidaritatea Sanitară". 
Sindicaliştii din sistemul sanitar solicită Guvernului garantarea obiectivităţii evaluării pe criterii de performanţă 
înainte de implementarea acesteia. 
"Pentru a putea discuta de salarizarea în funcţie de performanţă credem că este necesară îndeplinirea unor 
condiţii prealabile: garantarea obiectivităţii evaluării; asigurarea posibilităţii salarizării suplimentare în funcţie de 
performanţă (evaluarea să nu fie utilizată doar pentru scăderea veniturilor salariale, ea generând şi posibilitatea 
creşterii proporţionale a acesteia); eliminarea reţelelor informale de putere, de tip neo-feudal, şi aşezarea pe un 
cadru al relaţiilor de muncă reglat de contractele colective de muncă şi legislaţia muncii; realizarea procedurii şi a 
criteriilor de evaluare împreună cu experţii Federaţiei 'Solidaritatea Sanitară'. Acestea sunt condiţii obligatorii, 
prealabile oricăror discuţii pe această temă, în absenţa îndeplinirii lor (adică, dacă Ministerul Sănătăţii va continua 
să se comporte ca până acum în acest domeniu), Federaţia 'Solidaritatea Sanitară' va respinge introducerea 
salarizării în funcţie de performanţă deoarece aceasta riscă să fie doar un nume complex pentru un instrument de 
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reducere a salariilor aflat la bunul plac al managerilor spitalelor", se menţionează în comunicatul Federaţiei 
"Solidaritatea Sanitară". 
Revendicările prezentate de sindicaliştii din sănătate includ: păstrarea drepturilor câştigate, printre cele mai 
importante fiind dreptul la protecţia sănătăţii şi securităţii lucrătorilor, respectiv la recuperarea forţei de muncă, 
pe care-l asigură concediile de odihnă suplimentare; asigurarea respectării principiilor etice în aplicarea legii 
salarizării, prin acordarea salariului corespunzător anului 2022 pentru toate categoriile de salariaţi din sănătate 
cel târziu la începutul anului 2020; raportarea tuturor sporurilor la salariul de bază actual; plata gărzilor pe care 
medicii le efectuează în cadrul celui de-al doilea CIM cu tariful orar al salariului de bază. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 România a predat ștafeta preşedinţiei Consiliului UE - Provocare uriașă pentru Finlanda în următoarele șase 
luni 
Finlanda a preluat luni de la România preşedinţia Consiliului UE şi a adoptat sloganul 'O Europă sustenabilă - Un 
viitor sustenabil', relatează DPA, conform agerpres.ro.  
Promovarea 'leadership-ului global în privinţa acţiunii climatice' al Uniunii Europene va fi tema centrală în timpul 
preşedinţiei finlandeze a blocului comunitar.  
Acest lucru înseamnă de asemenea un angajament faţă de neutralitatea climatică până în 2050, a precizat 
premierul Antti Rinne într-un discurs susţinut săptămâna trecută în parlament. 
Finlanda îşi propune de asemenea să apere valorile UE precum 'statul de drept, drepturile omului, egalitatea şi 
democraţia', potrivit premierului.  
Printre provocările cu care se confruntă UE în următoarele şase luni sunt ieşirea amânată a Marii Britanii din UE, 
programată acum să aibă loc la 31 octombrie.  
Premierul în exerciţiu Theresa May a demisionat luna trecută după ce nu a reuşit să obţină aprobarea în 
parlament a acordului pe care l-a negociat cu Bruxellesul.  
Partidul Conservator se află în prezent în plin proces de alegere a unui lider, fostul ministru de externe Boris 
Johnson, susţinător al Brexit-ului, fiind marele favorit să devină viitorul premier.  
Johnson s-a exprimat în favoarea redeschiderii negocierilor cu UE privind Brexit-ul, lucru pe care mai mulţi oficiali 
UE l-au respins ferm.  
Dacă nu va fi obţinut niciun acord până la 31 octombrie, Marea Britanie ar putea părăsi UE fără un acord, ceea ce 
ar crea probleme atât pentru Marea Britanie, cât şi blocul comunitar. 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Reprezentanţii MCV, în România pentru a evalua situaţia justiţiei. Discuţii cu Ana Birchall, în această 
dimineaţă 
O delegaţie MCV efectuează, începând de marţi, o vizită în România, pentru a evalua situaţia justiţiei din ţara 
noastră. Reprezentanţii MCV ajung marţi la Bucureşti şi vor avea întâlniri şi cu ministrul Justiţiei, Ana Birchall, 
potrivit programului acesteia. 
Potrivit agendei ministrului Justiţiei, Ana Birchall, are o întrevedere oficială cu membrii misiunii de evaluare din 
cadrul MCV, între orele 10:00 - 11:45, urmată de un prânz de lucru cu aceştia. 
Surse judiciare au precizat, pentru MEDIAFAX, că delegaţia MCV ajunge, în Bucureşti, pentru a avea discuţii cu 
autorităţile cu privire la situaţia justiţiei din România. 
Potrivit raportului MCV din noiembrie 2018, adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei 
sistemului judiciar, în special asupra DNA, au generat dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de 
România. 
Tot la acea vreme, oficialii europeni au recomandat suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Maia Sandu, primită la Palatul Cotroceni de Klaus Iohannis. Premierul Republicii Moldova are programată o 
întâlnire ulterioară cu Viorica Dăncilă 
Premierul Republicii Moldova Maia Sandu a fost primit marţi dimineaţa, la Palatul Cotroceni, de preşedintele 
Klaus Iohannis, urmând ca cei doi să susţină şi declaraţii comune de presă. 
Este prima vizită a şefului Executivului, după recunoaşterea Guvernului moldovean. 
Premierul Republicii Moldova Maia Sandu şi şeful statului Klaus Iohannis vor semna în Cartea de Onoare şi ulterior 
vor susţine o declaraţie de presă comună. 
De la ora 10.30 prim-ministrul Republicii Moldova va fi primit la Palatul Victoria de către şeful Executivului Viorica 
Dăncilă. Încă din 16 iunie, Viorica Dăncilă a anunţat că i-a transmis premierului Maia Sandu o invitaţie de a veni la 
Bucureşti. 
Cu acea ocazie, premierul român şi-a exprimat încrederea că Executivul de la Chişinău va continua parcursul 
european al Republicii Moldova, prin implementarea cu succes a reformelor necesare, a Acordului de Asociere şi a 
Acordului de Liber Schimb Aprofundat şi Cuprinzător cu Uniunea Europeană. 
Pe 26 iunie, Administraţia Prezidenţială anunţa că preşedintele Klaus Iohannis a avut convorbiri telefonice cu 
liderii politici ai Republicii Moldova, respectiv premierul Maia Sandu, viceprim-ministrul Andrei Năstase şi 
preşedintele Igor Dodon. 
Curtea Constituţională a Republicii Moldova a anunţat, pe 15 iunie, în cadrul unei şedinţe extraordinare, că a 
anulat mai multe decizii luate în perioada 7-9 iunie, printre care se numără şi cea privind dizolvarea 
Parlamentului, dar şi cea prin care nu recunoştea Guvernul Maia Sandu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul i-a invitat pe actorii TNB la discuții, iar deputații îi cer explicații ministrului Culturii, după protestul 
#Demnitate 
Scandalul bugetelor tăiate în domeniul Culturii agită responsabilii din Guvern și Parlament. Premierul i-a invitat pe 
actorii Teatrului Național din București la discuții, iar deputații îi cer explicații ministrului Culturii. Aseară, sute de 
actori şi angajaţi din instituţiile de spectacole au protestat în Piata Victoriei, nemulțumiți că bugetele multor 
instituții de cultură au fost brusc reduse şi au început concedierile. 
Actorii s-au revoltat după ce au fost tăiate bugetele mai multor instituţii de cultură. Asta înseamnă colaboratori 
mai puţini, salarii reduse şi personal tehnic concediat. 
Mai mulţi angajaţi şi colaboratori ai teatrelor şi operei din Bucureşti au protestat sub sloganul #demnitate, în Piaţa 
Victoriei. Susţin că fondurile pentru cultură sunt oricum prea mici. Încă o tăiere nu face decât să pună în mare 
pericol spectacolele din stagiunile care reîncep la toamnă. 
Au probleme bugetare toate instituţiile de cultură din tară. Miercuri, directorii sau managerii mai multor teatre, 
opere şi muzee naţionale sunt aşteptaţi la Comisia de Cultură din Camera Deputaţilor. 
50 de tehnicieni au fost concediaţi la finala săptămânii trecute de la Teatrul Naţioanl Bucureşti. Ministrul Culturii a 
anunţat că va face un control abia după ce actorii au ieşit în stradă. 
Între timp, şi alte instituţii de spectacole din ţară au anunţat că au probleme bugetare şi facturi neplătite ca 
urmare a subfinanţării Administraţiei Fondului Cultural Român. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CEx al PSD, miercuri: Se va discuta despre prezidenţiabil 
CEx al PSD se va reuni, miercuri, la Vila Lac 1, de la ora 18.00, în prima şedinţă după Congresul la care a fost aleasă 
preşedinte al partidului pe Viorica Dăncilă. Surse din formaţiune au declarat, pentru MEDIAFAX că o temă ar 
putea fi procedura desemnării candidatului la prezidenţiale. 
Sursele citate au mai spus că este posibil să fie discuţii şi interimatul pentru funcţia de vicepremier, în contextul în 
care Viorel Ştefan a fost numit membru al Curţii de Conturi a Uniunii Europene, iar mandatul acestuia începe de 
luni. 
PSD a comandat două sondaje de opinie în vederea desemnării prezidenţiabilului. Despre subiect, Viorica Dăncilă 
a afirmat că ea nu a fost introdusă, în sondaje, la categoria candidaţi la prezindenţiale, pentru că nu a luat în calcul 
înscrierea în competiţia pentru un mandat la Cotroceni. 
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Totodată, preşedintele PSD Viorica Dăncilă a declarat, duminică seară la Antena 3, întrebată despre o posibilă 
candidatură pentru un mandat la Cotroceni că mereu preşedintele partidului a fost şi candidatul la prezidenţiale, 
însă acesta trebuie să fie o „locomotivă” pentru formaţiune. 
Ea a mai spus că „locomotiva” PSD nu există, iar „pentru mine mai important decât persoana este partidul şi 
rezultatul pe care îl vom obţine”. 
Luni însă, premierul a a evitat să dea un răspuns clar referitor la posibilitatea unui candidat unic pentru 
prezidenţiale din partea PSD-ALDE şi Pro România. Ea s-a rezumat să precizeze că în funcţie de rezultatele la 
sondaje „vom vedea ce formulă îmbrăţişăm”. 
Reacţia liderului PSD vine după ce preşedintele ALE Călin Popescu-Tăriceanu a precizat că, după părerea sa, cea 
mai bună soluţie la alegerile prezidenţiale este un candidat unic din partea PSD - ALDE - Pro România, propunere 
anunţată de Victor Ponta. 
La Congresul extraordinar de sâmbătă, social-democraţii au aprobat şi modificarea statului. Una dintre schimbări 
face referire la desemnarea prezidenţiabilului, în sensul în care acesta va fi desemnat de Congres. 
Astfel a fost modificat Articolul 119, alineatul 4, cu privire la desemnarea candidatului PSD la funcţia de 
Preşedinte al României, care va avea următoarea formulare „desemnează candidatul susţinut de PSD la funcţia de 
Preşedinte al României”. 
Viorica Dăncilă a precizat că PSD va desemna candidatul pentru prezidenţiale la finalul acestei luni, sau cel târziu 
la începutul lunii august, într-un Congres al partidului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deficit bugetar de 1,4% din PIB, după primele cinci luni din 2019 
Execuţia bugetului general consolidat, conform datelor operative de execuţie, s-a încheiat pe primele cinci luni ale 
anului 2019 cu un deficit de 14,7 miliarde de lei, respectiv 1,4% din PIB, informează Ministerul Finanţelor. 
Veniturile bugetului general consolidat sunt în sumă de 123,8 miliarde lei, reprezentând 12,0% din PIB, 
comparativ cu 11,7% din PIB în aceeaşi perioadă a anului 2018. Procentual, veniturile au fost cu 11,6% mai mari, 
în termeni nominali, faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. 
Se înregistrează creşteri, comparativ cu aceeaşi perioadă a anului precedent, în cazul încasărilor din contribuţii de 
asigurări (+18,5%), TVA (+12,8%), nefiscale (+11,5%), accize (+5,6%). Încasările din contribuţiile de asigurări au fost 
influenţate de creşterea efectivului de salariaţi din economie, a câştigului salarial mediu brut, a salariului minim 
pe economie, dar şi de condiţiile legislative noi privind transferul contribuţiilor din sarcina angajatorului în sarcina 
angajatului, reglementate prin OUG nr. 79/2017, iar veniturile din TVA au crescut cu 12,8% faţă de realizările 
aceleiaşi perioade a anului 2018, ajungând la o valoare de 24,8 miliarde lei. 
De asemenea, încasările din impozite şi taxe pe proprietate au crescut cu 7,8%. 
S-au înregistrat scăderi ale încasărilor din impozitul pe salarii şi venit cu 7,9% pe fondul reducerii, începând cu 1 
ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, măsură care s-a reflectat în încasări începând cu luna 
februarie 2018. 
Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt de 6,1 miliarde lei. 
Cheltuielile bugetului general consolidat sunt în sumă de 138,5 miliarde lei, cu 16,3% mai mari faţă aceeaşi 
perioadă a anului precedent. 
Cheltuielile de personal sunt cu 24,6% mai mari faţă de cele realizate în primele cinci luni ale anului 2018, 
creşterea fiind determinată de majorările salariale acordate în temeiul Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 14,8% faţă de primele cinci luni ale anului precedent. Creşteri 
semnificative se înregistrează atât la bugetul fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate, dar şi la 
bugetul de stat. 
Se înregistrează de asemenea creşterea cheltuielilor cu dobânzile cu 13,7%. 
Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent cu 15,0%, fiind influenţate, 
în principal, de majorarea punctului de pensie cu 10% de la 1 iulie 2018, ajungând de la 1.000 lei la 1.100 lei, de 
creşterea nivelului îndemnizaţiei sociale pentru pensionari de la 520 lei la 640 lei. 
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Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 9,6 miliarde lei, cu 2,2 miliarde mai mult decât faţă de 
aceeaşi perioadă a anului precedent. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat din a doua încercare proiectul privind votul în Diaspora. Când va fi dat votul FINAL 
Senatul a adoptat, luni, proiectul legislativ în materie electorală care prevede ca votul in străinătate să se 
desfăşoare pe parcursul a trei zile, iar alegătorii care au stat la coadă până la ora 21.00, când se închid secţiile de 
vot, să poată vota până la ora 00.00. 
Propunerea legislativă a fost adoptată, în procedură de urgenţă cu 75 de voturi pentru, 0 impotrivă şi 9 abţineri. 
Votul a fost reluat deoarece nu se întrunise iniţial numărul de voturi necesare pentru ca proiectul de lege să fie 
adoptat. La primul votul au fost doar 68 de voturi, din necesarul de 69 de voturi pentru adoptare. 
De asemenea, înaintea adoptării proiectului de lege raportul cu amendamente admise a fost adoptat cu 69 
„pentru”, unul contra şi 10 abţineri. 
UDMR s-a pronunţat prin liderul grupului senatorilor împotriva reluării votului pe iniţiativa legislativă, cum 
Uniunea a fost şi împotriva punerii proiectului pe ordinea de zi. 
În timp ce Senatul vota proiectul, Camera Deputaţilor a suspendat plenul pentru a putea dezbate şi vota, 
decizional, iniţiativa privind votul în Diaspora.  
Astfel, românii din străinătate vor vota pe parcursul a trei zile, respectiv vineri, sâmbătă şi duminică. 
Legislaţia a fost completată, astfel încât alegătorii care vor fi prezenţi la coadă la închiderea secţiei de vot, 
respectiv ora 21:00, să poată vota până la ora 23.59. 
„La ora 21:00 preşedintele biroului electoral al secţiei de votare declară votarea încheiată şi dispune închiderea 
localului de vot. Alegătorii care la ora 21:00 se află la sediul secţiei de votare, precum şi cei care se află la rând în 
afara sediului secţiei de votare pentru a intra în localul de vot pot să îşi exercite dreptul de vot. Doi membri 
desemnaţi de biroul electoral al secţiei de votare, din cadrul acestuia, verifică la ora 21:00 dacă în afara sediului 
secţiei de votare se află alegători care aşteaptă să îşi exercite dreptul de vot şi constată şi monitorizează ordinea 
în care aceştia au acces în localul de vot. Alegătorii aflaţi în situaţiile prevăzute pot vota până cel mult la ora 
23:59”, potrivit modificării aduse articolului 46 din Legea 334/2006 . 
O altă modificare vizează introducerea votului prin corespondenţă şi pentru alegerile prezidenţiale. De asemenea, 
a fost simplificat procesul de vot prin automatizarea listelor suplimentare. 
Actul normativ interoduce şi obligaţia Ministerului de Externe de a solicita date despre numărul românilor din 
Diaspora. 
Proiectul legislativ prevede, de asemenea, că alegătorii vor putea susţine mai mulţi candidaţi. 
„Candidaturile propuese de partidle şi de alianţele politice, precum şi candidaturile independente pot fi depuse 
numai dacă sunt susţinute de cel puţin 200.000 de alegători. Un alegător poate susţine mai mulţi candidaţi”, 
prevede modificarea adusă articolului 4. 
În legea în vigoare, un alegător putea susţine un singur candidat. 
Comisia juridică a Senatului a întocmit un raport favirabil, cu amendamente. 
La propunerea AEP, a fost introdusă modificarea legislaţiei, astfel încât finanţarea campaniilor electorale să poată 
fi făcută din bugetul partidelor politice. În prezent, doar candidaţii îşi pot finanţa campania electorală, banii find 
apoi rambursaţi. 
„Principalul element de noutate din perspectiva primelor alegeri electorale, anume alegerile prezidenţiale, este că 
partidele politice vor putea finanţa din bugetele proprii campanii electorale prezidenţiale, în ideea de a scoate 
cumva la suprafaţă finanţarea. Puţin probabil de crezut că un candidat, indiferent cât ar fi el de potent, sigur nu 
avem un Donald Trump, îşi poate finanţa singur campania elecotrală. Pentru a înlătura cât se poate de mult 
această formă de suspiciune, cine, cum finanţează, şi partidele îşi asumă un candidat, să poată finanţa din 
resursele proprii un candidat la prezidenţiale”, a declarat preşedintele Comisiei juridice, Robert Cazanciuc. 
UDMR a anunţat, în plen, că nu susţine iniţiativa legislativă. 
Senatul a adoptat proiectul legislativ, în procedură de urgenă, în calitate de prim for sesizat, decizională fiind 
Camera Deputaţilor. 
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Deputaţii au suspendat şedinţa plenului pentru ca Senatul să adopte legea privind votul în Diaspora 
Camera Deputaţilor a suspendat, pentru miercuri, şedinţa plenului de luni, din Parlament, pentru a putea dezbate 
şi vota asupra proiectului de modificare a legislaţiei electorale, inclusiv a procedurii de vot în Diaspora, care a fost 
adoptată de către Senat. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Marcel Ciolacu a anunţat, luni, că şedinţa plenului se suspendă pentru miercuri, 
din motive procedurale. Senatul are în dezbatere şi vot la şedinţa plenului de luni propunerea legislativă pentru 
modificarea şi completarea unor acte normative în materie electorală, care include şi extinderea votului din 
Diaspora la trei zile. 
Senatul a adoptat, luni, proiectul legislativ în materie electorală care prevede ca votul in străinătate să se 
desfăşoare pe parcursul a trei zile, iar alegătorii care au stat la coadă până la ora 21.00, când se închid secţiile de 
vot, să poată vota până la ora 00.00. Senatul a adoptat proiectul legislativ, în procedură de urgenţă, în calitate de 
prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
Proiectul de lege a fost adoptat după ce a fost reluat votul Senatului, deoarece prima oară iniţiativa legislativă nu 
a întrunit voturile necesare pentru adoptare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia juridică a Senatului, MODIFICARE BOMBĂ privind finanțarea campaniilor electorale din România 
Comisia juridică a Senatului a aprobat propunerea AEP prin care finanțarea campaniilor electorale să poată fi 
făcută din bugetul partidelor politice. În prezent, doar candidații își pot finanța campania electorală, banii find 
apoi rambursați, precizează președintele AEP, Constantin Buică, conform Mediafax. 
„Principalul element de noutate din perspectiva primelor alegeri electorale, anume alegerile prezidențiale, este că 
partidele politice vor putea finanța din bugetele proprii campanii electorale prezidențiale, în ideea de a scoate 
cumva la suprafață finanțarea. Puțin probabil de crezut că un candidat, indiferent cât ar fi el de potent, sigur nu 
avem un Donald Trump, își poate finanța singur campania elecotrală. Pentru a înlătura cât se poate de mult 
această formă de suspiciune, cine, cum finanțează, și partidele își asumă un candidat, să poată finanța din 
resursele proprii un candidat la prezidențiale”, a declarat președintele Comisiei juridice, Robert Cazanciuc. 
Președintele AEP Constantin Florin Mituleţu-Buică a precizat că legea în vigoare prevede că doar candidații își pot 
finanța campania electorală. 
„Ca noutate, modifcarea Legii 334 pentru finanțarea partidelor și campaniei electorale, cea mai importantă 
modificare este cu privire la finanțarea campaniei de către partidul care a propus candidatul, deoarece în textul 
modificat în 2015 în legea 334 apare că doar candidații își pot finanța campania electorală, banii rambursându-se. 
Acum prindem aceleași reguli cu privire la finanțare de către partid, a campaniei electorale, cât și sume din 
subvențiile de la bugetul de stat”, a afirmat președintele AEP. 
Propunerea AEP vizează și condițiile privind cheltuielile aferente campaniilor electorale. 
Astfel, cheltuielile trebuie să provină numai din contribuţii ale candidaţilor sau ale formaţiunilor politice; să fie 
angajate numai cu viza prealabilă a mandatarului financiar competent; să se încadreze în limitele prevăzute de 
prezenta lege și să fie efectuate de competitori electorali numai pentru promovarea candidaților și a programelor 
electorale proprii. 
Autoritatea Electorală permanentă propune, de asemenea, ca încasarea contribuțiilor electorale și plata 
cheltuielilor electorale pot fi efectuate numai prin intermediul conturilor bancare notificate în prealabil Autorităţii 
Electorale Permanente. 
Potrivit modificării aprobate în Comisia juridică, limitele maxime ale contribuţiilor candidaţilor pentru campania 
electorală sunt următoarele: 
„- 60 de salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare candidat la funcţia de deputat sau de senator; 
- un salariu de bază minim brut pe ţară pentru fiecare listă de candidaţi la consiliul local al comunei; 
- trei salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare listă de candidaţi la consiliul local al oraşului”. 
Pentru fiecare listă de candidați la consiliul local al municipiului, AEP propune cinci salarii de bază. 
Pentru fiecare listă de candidaţi la consiliul local al municipiului reşedinţă de judeţ, propunerea este de 30 de 
salarii de bază minime brute pe țară. 
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Pentru București, limitele maxime ale contribuţiilor candidaţilor pentru campania electorală sunt: „50 de salarii de 
bază minime brute pe ţară pentru fiecare listă de candidaţi la consiliul de sector al municipiului Bucureşti; 500 de 
salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare listă de candidaţi la Consiliul General al Municipiului Bucureşti; 
100 de salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare candidat la funcţia de primar de sector al municipiului 
Bucureşti; 150 de salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare candidat la funcţia de primar al municipiului 
Bucureşti”. 
Pentru funcția de primar, limitele finanțării campaniei electorale sunt: cinci salarii de bază minime brute pe ţară 
pentru fiecare candidat la funcţia de primar al comunei; șapte salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare 
candidat la funcţia de primar al oraşului; 10 salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare candidat la funcţia 
de primar al municipiului; 50 de salarii de bază minime brute pe ţară pentru fiecare candidat la funcţia de primar 
al municipiului reşedinţă de judeţ”. 
De asemenea, pentru fiecare listă de candidaţi la consiliul judeţean limita este de 100 de salarii de bază minime 
brute pe ţară. 
Pentru fiecare candidat la funcţia de parlamentar european se propune limita de 750 de salarii de bază minime 
brute. 
Cea mai mare sumă pentru finanțarea campaniei electorale o reprezintă Președinția României. Limitele maxime 
ale contribuţiilor candidaţilor pentru campania electorală sunt 20.000 de salarii de bază minime brute pe ţară 
pentru candidatul la funcţia de Preşedinte al României. 
Propunerea legislativă urmează să ajungă, luni, în plenul Senatului, pentru dezbatere și vot. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL şi USR au depus un proiect de revizuire a Constituţiei, preluând şi iniţiativa "Fără penali" 
PNL şi USR au depus la Parlament un proiect pentru revizuirea Constituţiei prin care condamnaţii definitiv la 
pedepse privative de libertate sunt excluşi de la alegerile locale, parlamentare, prezidenţiale şi europarlamentare, 
iar amnistia şi graţierea pentru fapte de corupţie este interzisă. 
Partidele parlamentare PNL şi USR au depus, luni, la Parlament, proiectul de revizuire a Constituţiei, susţinut de 
115 parlamentari, a anunţat liderul deputaţilor liberali, Raluca Turcan. 
Proiectul are în vedere interzicerea dreptului de a fi aleşi în "organele administraţiei publice locale, în Camera 
Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României" pentru cetăţenii "condamnaţi definitiv la pedepse 
privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii care înlătură 
consecinţele condamnării". 
Modificările vizează şi funcţia de eurodeputat: "Nu pot fi aleşi în Parlamentul European cetăţenii condamnaţi 
definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii 
care înlătură consecinţele condamnării". 
În categoria legilor organice este interzisă "acordarea amnistiei şi a graţierii colective pentru fapte de corupţie". 
De asemenea, parlamentarii şi Guvernul nu vor putea avea iniţiative legislative pentru amnistia şi graţierea 
colectivă cu privire la faptele de corupţie. 
Propunerea mai prevede şi interzicerea acordării, de către preşedintele României, a graţierii individuale pentru 
fapte de corupţie. 
În acelaşi timp, Guvernul nu va putea da ordonanţe de urgenţă ce afectează legile organice care reglementează 
infracţiunile, pedepsele şi regimul executării acestora, acordarea amnistiei sau a graţierii colective şi organizarea 
şi funcţionarea Consiliului Superior al Magistraturii, a instanţelor judecătoreşti, a Ministerului Public şi a Curţii de 
Conturi. 
În ceea ce priveşte atribuţiile Curţii Constituţionale, acest organism se va putea pronunţa pe constituţionalitatea 
"ordonanţelor, la sesizarea Preşedintelui României, a 50 de deputaţi sau 25 de senatori, a Înaltei Curţi de Casaţie 
şi Justiţie sau a Avocatului Poporului". Totodată, judecătorii Curţii ar putea hotărâ asupra excepţiilor de 
neconstituţionalitate privind ordonanţele, ridicate în faţa instanţelor judecătoreşti sau de arbitraj comercial. 
Iniţiatorii propunerii de modificare a Constituţiei motivează aceasta de "punerea în aplicare a rezultatului 
Referendumului pe probleme de interes naţional convocat de Preşedintele României, dl. Klaus Iohannis şi 
desfăşurat la data de 26 mai 2019". 
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"Referendumul a fost validat, în consecinţă Parlamentul României are obligaţia, conform jurisprudenţei 
constituţionale, de a discuta şi a decide cu privire la temele referendumului, validate de poporul român prin 
scrutinul referendar amintit mai sus. Temele de interes naţional validate prin referendum cu incidenţă asupra 
dispoziţiilor constituţionale sunt următoarele: 1. interzicerea amnistiei şi a graţierii pentru fapte de corupţie; 2. 
interzicerea adoptării ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi al organizării judiciare; 3. 
extinderea dreptului de a sesiza neconstituţionalitatea ordonanţelor de urgenţă şi de către Preşedintele 
României, de către Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie sau de către 50 de deputaţi ori 25 de senatori", conform 
sursei citate. 
De asemenea, expunerea de motive face referire şi la iniţiativa cetăţenească "Fără penali în funcţii publice". 
"Corelativ, se impune includerea în propunerea legislativă de revizuire a reglementării referitoare la interzicerea 
dreptului de a fi ales în cazul persoanelor care sunt condamnate definitiv la o pedeapsă privativă de libertate 
pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, textul normativ propus fiind o preluare a iniţiativei cetăţeneşti avizată de 
Curtea Constituţională şi aflată în procedură parlamentară pentru dezbatere şi adoptare. Preluarea acesteia în 
prezenta iniţiativă de revizuire permite parcurgerea unui proces legislativ unitar şi organizarea unui singur 
referendum de aprobare a revizuirii Constituţiei", arată documentul. 
La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi de preşedintele României, Klaus Iohannis, să se pronunţe 
prin „Da” sau „Nu” cu privire la întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de acord cu interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă 
în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele 
direct la Curtea Constituţională?”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 EXPLOZIV - Cristina Tarcea NU mai vrea să fie în fruntea ÎCCJ. Singura judecătoare înscrisă în concurs / SURSE 
Cristina Tarcea, actualul președinte al Înaltei Curți de Casație și Justiție, nu și-a depus dosarul pentru un nou 
mandat la șefia instituției! Surse din magistratură au declarat pentru QMagazine că judecătoarea Corina Alina 
Corbu este singurul candidat care s-a înscris la concursul pentru ocuparea funcției de Președinte al Înaltei Curți de 
Casație și Justiție. 
Termenul limită până la care puteau fi depuse candidaturile a expirat luni, 1 iulie, la ora 16:00. 
În interiorul ÎCCJ s-a mai vehiculat și numele actualului vicepreședinte, Iulian Dragomir și chiar cel al Cristinei 
Tarcea, care și-ar mai fi dorit un mandat la conducere, însă ambii au renunțat să intre în competiție. 
Corina Alina Corbu conduce din iulie 2018 Secția de Contencios Administrativ și Fiscal a Înaltei Curți, funcție în 
care a fost propusă de Secția de judecători a CSM și validată de președintele țării. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Propunerile coaliţiei PSD-ALDE pentru postul de guvernator BNR: Dăncilă anunţă că-l va susţine pe Isărescu/ 
Tăriceanu îl susţine pe Ruşanu pentru viceguvernator 
Preşedintele PSD Viorica Dăncilă a anunţat, luni, că reprezentanţii coaliţiei de guvernare îl vor susţine pe actualul 
guvernator BNR Mugur Isărescu pentru încă un mandat, precizând că PSD-ului îi revin posturile de prim-
viceguvernator, viceguvernator şi un post neexecutiv. 
"E important şi guvernatorul, dar şi modul în care s-a lucrat de această dată, în funcţie de ponderea a fiecărui 
partid politic în Parlament, au fost reprezentate locurile. Am vrut să avem o abordare foarte corectă. Da, 
susţinerea este pentru Mugur Isărescu. În acelaşi timp, PSD va avea postul de prim-viceguvernator, 
viceguvernator şi un post neexecutiv. Florin Georgescu, Leonard Badea sunt propunerile PSD", a declarat Viorica 
Dăncilă, după şedinţa coaliţiei de guvernare la care a participat şi Călin Popescu Tăriceanu. 
Social democraţii îl propun şi pe Gheorghe Gherghina, actual membru în CA, pentru încă un mandat. 
Preşedintele PNL Ludovic Orban a anunţat, luni, că Eugen Nicolăescu va fi propunerea PNL pentru postul de 
viceguvernator, iar Virgil Stoenescu, pentru funcţia de membru în CA al BNR. 
De asemenea, USR îl va propune pe actual director de investiţii al fondului de pensii private NN Pensii Cristian 
Popa. 
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UDMR îl propune pe Bálint Csaba, de profesie economist, membru în Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale 
a României. 
Votul privind noile numiri va avea loc, cel mai probabil, miercuri, în plenul reunit al celor două camere legislative 
din Parlament. 
În noul Consiliul de Administraţie, PSD va face patru numiri, ALDE una, PNL două, iar USR una. 
Banca Naţională a României este condusă de un Consiliu de administraţie. Acesta este alcătuit din 9 membri 
numiţi de Parlament, cu nominalizarea conducerii executive, pe o perioadă de 5 ani, cu posibilitatea reînnoirii 
mandatului. Membrii Consiliului de administraţie nu pot fi parlamentari şi nu pot face parte, potrivit legii, din 
justiţie sau din administraţia publică. Structura executivă permanentă a Băncii Naţionale este formată din 
guvernator şi 3 viceguvernatori, dintre care unul este prim-viceguvernator. Ceilalţi 5 membri nu sunt salariaţi ai 
BNR. Preşedintele Consiliului de administraţie este guvernatorul Băncii Naţionale a României. 
Actuala componenţă a Consiliului de Administraţie al BNR, potrivit site-ului instituţiei, este următoarea: 
Guvernator - Academician Mugur Isărescu 
Prim-viceguvernator - Prof. univ. dr. Florin Georgescu 
Viceguvernator - Prof. univ. dr. Eugen Nicolăescu 
Viceguvernator - Prof. univ. dr. Liviu Voinea 
Membru - Prof. univ. dr. Marin Dinu 
Membru - Academician Daniel Dăianu 
Membru - Dr. Gheorghe Gherghina 
Membru - Conf. univ. dr. Ágnes Nagy 
Membru - Prof. univ. dr. Virgiliu Stoenescu 
Tăriceanu anunţă că ALDE îl susţine pe Dan Radu Ruşanu pentru postul de viceguvernator BNR 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a anunţat, luni, după şedinţa coaliţiei, că ALDE îl va susţine pe Dan 
Radu Ruşanu pentru postul de viceguvernator al Băncii Naţionale a României. 
”Şi-a depus candidatura Dan Radu Ruşanu, care va avea un post în Consiliul de Administraţie, dacă obţine votul, 
dar neexecutiv", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, întrebat fiind pe cine susţine ALDE pentru postul de 
viceguvernator. 
Dan Radu Ruşanu este fost preşedinte al Autorităţii de Supraveghere Financiară. El a fost arestat preventiv, în anul 
2014, timp de patru luni şi a stat în arest a domiciliu alte trei luni, fiind ulterior achitat după trei ani într-un dosar 
construit de procurorii DNA. 
Preşedintele PSD Viorica Dăncilă a anunţat, luni, că reprezentanţii coaliţiei de guvernare îl vor susţine pe actualul 
guvernator BNR Mugur Isărescu pentru încă un mandat, precizând că PSD-ului îi revin posturile de prim-
viceguvernator, viceguvernator şi un post neexecutiv. 
"E important şi guvernatorul, dar şi modul în care s-a lucrat de această dată, în funcţie de ponderea a fiecărui 
partid politic în Parlament, au fost reprezentate locurile. Am vrut să avem o abordare foarte corectă. Da, 
susţinerea este pentru Mugur Isărescu. În acelaşi timp, PSD va avea postul de prim-viceguvernator, 
viceguvernator şi un post neexecutiv. Florin Georgescu, Leonard Badea sunt propunerile PSD", a declarat Viorica 
Dăncilă, după şedinţa coaliţiei de guvernare la care a participat şi Călin Popescu Tăriceanu. 
Social democraţii îl propun şi pe Gheorghe Gherghina, actual membru în CA, pentru încă un mandat. 
Preşedintele PNL Ludovic Orban a anunţat, luni, că Eugen Nicolăescu va fi propunerea PNL pentru postul de 
viceguvernator, iar Virgil Stoenescu, pentru funcţia de membru în CA al BNR. 
De asemenea, USR îl va propune pe actual director de investiţii al fondului de pensii private NN Pensii Cristian 
Popa. 
UDMR îl propune pe Bálint Csaba, de profesie economist, membru în Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale 
a României. 
Votul privind noile numiri va avea loc, cel mai probabil, miercuri, în plenul reunit al celor două camere legislative 
din Parlament. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Mandatul directorului Metrorex expira marti, iar Cuc nu vrea sa il prelungeasca: Platesc pentru a nu fi 
acceptat compromisuri 
Mandatul directorului general interimar al Metrorex, Dumitru Sodolescu, se incheie marti, iar ministrul 
Transporturilor, Razvan Cuc, a decis sa nu il prelungeasca. 
Sodolescu a declarat pentru Ziare.com ca decizia lui Cuc vine la presiunea sindicatului de la Metrorex. 
"Dupa un an si 4 luni, mandatul meu de director general interimar la Metrorex se incheie maine. Asa a hotarat d-l 
ministru Razvan Cuc la presiunea sindicatului, sa nu-l mai prelungeasca", ne-a declarat Dumitru Sodolescu. 
Potrivit acestuia, in locul sau va fi numit Marian Aldea, care a mai detinut acest post pana in octombrie 2017, cand 
a fost pus sa demisioneze in urma unui incident feroviar. 
Totodata, Sodolescu sustine ca mandatul sau nu va mai fi prelungit din cauza ca nu a acceptat sa faca 
compromisuri. 
"Va fi numit un nou director general interimar, Marin Aldea, care este omul lui Radoi. Marin Aldea a mai fost 
director general si fortat sa-si dea demisia in octombrie 2017, in urma unui incident feroviar. Platesc pentru a nu fi 
acceptat compromisuri, dar plec cu fruntea sus", a spus Sodolescu. 
Dumitru Sodolescu a fost numit director general al Metrorex in 2 martie 2018, inlocuindu-l pe Ion Constantinescu, 
al carui mandat expira pe 3 martie. 
"Noul director general a fost numit de catre Consiliul de Administratie al Metrorex pentru a asigura interimatul pe 
o perioada de patru luni, conform prevederilor legale ale OUG nr. 109/2011", a anuntat la acea vreme Metrorex, 
intr-un comunicat. 
Dumitru Sodolescu este de profesie inginer, absolvent al Facultatii de Mecanica din cadrul Institutului Politehnic 
Bucuresti si are experienta in domeniile energie, proiectare si investitii. 
El a ocupat functii de top management in mai multe companii private, mai arata comunicatul companiei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Metrorex a lansat licitaţia pentru proiectarea M5 Eroilor - Piaţa Iancului 
Metrorex anunţă că a fost publicat în SICAP anunţul de participare pentru atribuirea contractului de achiziţie 
sectorială pentru servicii de proiectare şi asistenţă tehnică aferent Magistralei 5 de metrou, Drumul Taberei – 
Pantelimon, secţiunea secţiunea Eroilor (PS Operă) – Piaţa Iancului. 
Pentru atribuirea contractului “Servicii de proiectare şi asistenţă tehnică”, se va aplica procedura de licitaţie 
restrânsă. Termenul limită pentru depunerea ofertelor este data de 05.08.2019, ora 15.00. 
Durata estimată pentru executarea contractului este de 60 de luni de la data atribuirii acestuia. 
Proiectul este finanţat din fonduri externe nerambursabile în cadrul Programului Operaţional Infrastructură Mare 
2014 – 2020. 
Valoarea estimată a obiectivului de investiţii fără TVA este de 70.000.000 lei. 
Secţiunea Eroilor – Piaţa Iancului aferentă Magistralei 5 de metrou va avea 4,5 kilometri şi 6 staţii respectiv 
Haşdeu, Cişmigiu, Universitate, Calea Moşilor, Traian, Piaţa Iancului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rezervele valutare la BNR s-au redus în iunie cu 265 milioane euro faţă de mai 
Rezervele valutare la BNR s-au redus în iunie cu 265 milioane euro faţă de mai, la 32,5 miliarde euro, informează 
instituţia. 
În cursul lunii la BNR au avut loc intrări de 1,025 miliarde euro, reprezentând modificarea rezervelor minime în 
valută constituite de instituţiile de credit, alimentarea conturilor Ministerului Finanţelor Publice, alimentarea 
contului Comisiei Europene şi altele, şi ieşiri de 1,29 miliarde euro, reprezentând modificarea rezervelor minime în 
valută constituite de instituţiile de credit, plăţi de rate şi dobânzi în contul datoriei publice denominate în valută şi 
altele. 
În luna iunie rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone. În condiţiile evoluţiilor preţurilor internaţionale, valoarea 
acesteia s-a situat la 4,137 miliarde euro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/stiri/metrorex/a-fost-ales-un-nou-director-general-la-metrorex-1504231


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Indicele de referinţă pentru creditele consumatorilor (IRCC) este 2,63, în creştere de la 2,36% 
Noul indice de referinţă pentru creditele consumatorilor (IRCC) reglementat de OUG 19/2019 este 2,63%, în 
creştere faţă de valoarea stabilită la începutul lunii mai, de 2,36%, informează BNR 
BNR publicp indicele zilnic şi, la sfârşitul fiecărui trimestru, valoarea actualizată a indicelui de referinţă pentru 
creditele consumatorilor. 
IRCC înlocuieşte ROBOR la stabilirea dobânzilor plătite la creditele acordate consumatorilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CNAS: O nouă sesiune de contractare cu furnizorii de servicii medicale la nivelul caselor judeţene de asigurări 
de sănătate 
O nouă sesiune de contractare cu furnizorii de servicii medicale, medicamente şi dispozitive medicale se 
desfăşoară începând de luni la nivelul tuturor caselor judeţene de asigurări de sănătate. 
"Ca urmare a modificărilor efectuate în actele normative, în luna iulie se desfăşoară sesiunea de contractare 
pentru furnizorii de servicii care doresc să intre în relaţii contractuale cu casele de asigurări de sănătate, urmând 
ca pentru furnizorii aflaţi deja în contract să se facă acte adiţionale de prelungire până la sfârşitul anului, cu 
reanalizarea indicatorilor care au stat la baza contractului iniţial", afirmă CNAS într-un comunicat remis presei. 
Potrivit sursei citate, CNAS a propus ca pentru asistenţa medicală primară să se majoreze cu aproximativ 34%, 
respectiv 25%, valoarea minim garantată a punctelor per capita şi pe serviciu, la 7,8 lei, respectiv 3,5 lei; să se se 
introducă un nou serviciu, şi anume eliberarea unui document de atestare a gravidităţii pentru femeile însărcinate 
beneficiare ale pachetului minimal, astfel încât acestea să poată beneficia ulterior de pachetul de servicii de bază 
pe durata sarcinii şi lehuziei. 
De asemenea, pentru asistenţa medicală clinică de specialitate din ambulatoriu - punctajul aferent serviciilor de 
sănătate conexe actului medical care pot fi raportate de medicul cu specialitatea psihiatrie pediatrică se dublează, 
de la 180 în medie pe zi la 360 în medie pe zi. 
CNAS afirmă că pentru asistenţa medicală paraclinică din ambulatoriu se trece de la regularizarea trimestrială a 
sumelor contractate de furnizorii de servicii la regularizarea lunară, astfel încât fondurile neutilizate de unii 
furnizori să poată fi redistribuite mai rapid către furnizorii cu adresabilitate mai ridicată; pentru creşterea 
accesului asiguraţilor la serviciile medicale clinice şi paraclinice din ambulatoriu, inclusiv pentru cele de îngrijiri 
paliative, valabilitatea biletelor de trimitere se majorează la 90 de zile calendaristice pentru toate bolile cronice. 
Totodată, pentru asistenţa medicală spitalicească se extinde pachetul de servicii medicale spitaliceşti acordate în 
regim de spitalizare de zi, conform propunerilor formulate de unele comisii de specialitate ale Ministerului 
Sănătăţii, iar tariful pe caz ponderat (TCP) pentru unele spitale a fost majorat cu un procent cuprins între 15% şi 
40%. 
În ceea ce priveşte îngrijirile medicale/paliative la domiciliu, se dublează de la 90 la 180 numărul zilelor de îngrijiri 
la domiciliu de care poate beneficia un asigurat (90 de zile îngrijiri medicale la domiciliu şi 90 de zile îngrijiri 
paliative la domiciliu, în ultimele 11 luni).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Parchetul militar a declinat, după aproape un an, către DIICOT, dosarul 10 August, pe motiv că ar fi fapte ce 
ţin de securitatea naţională 
Procurorii Secţiei parchetelor militare au declinat dosarul privind violenţele jandarmilor la protestul din 10 august 
2018 către DIICOT, precizând că în cauză sunt dispoziţii care incriminează tentativa la infracţiunea de acţiuni 
împotriva ordinii constituţionale, anunţă oficial Parchetul General. 
Procurorii din cadrul Secţiei parchetelor militare au dispus prin ordonanţa nr. 18/P/2018, din data de 28.06.2019, 
declinarea competenţei de soluţionare a cauzei în favoarea Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 
Criminalitate Organizată şi Terorism, în vederea continuării cercetărilor cu privire la organizarea, conducerea şi 
modul de intervenţie al forţelor de ordine din cadrul Inspectoratului General al Jandarmeriei Române împotriva 
manifestanţilor care au participat la protestul din data de 10 august 2018, desfăşurat în Piaţa Victoriei din 
municipiul Bucureşti, respectiv cu privire la scopul faptelor unor grupuri de persoane care în ziua de 10 august 
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2018 au exercitat acţiuni de violenţă împotriva forţelor de ordine şi măsura în care aceste acţiuni, prin amploarea 
şi modul de desfăşurare, au fost de natură să pună în pericol securitatea naţională. 
Competenţa D.I.I.C.O.T. este atrasă de dispoziţiile art. 412 din Codul penal cu referire la art 397 alin 2 din Codul 
penal, dispoziţii care incriminează tentativa la infracţiunea de acţiuni împotriva ordinii constituţionale, precizează 
Biroul de informare şi relaţii publice din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Declinarea vine la 11 luni de la violenţele jandarmilor din Piaţa Victoriei. 
Săptămâna trecută, procurorul-şef al DIICOT, Felix Bănilă, a confirmat, pentru MEDIAFAX, că procurorul de caz a 
cerut de la secţia parchetelor militare a Parchetului General dosarul privind violenţele din 10 august 2018. 
Dosarul a fost cerut pentru o scurtă perioadă de timp, pentru a se analiza dacă există posibilitatea ca această 
cauză să fie reunită cu dosarul de la DIICOT ce vizează cercetări privind o presupusă lovitură de stat. 
Ulterior, Parchetul militar a declinat întreg dosarul privind violenţele de la mitingul din 10 august din Piaţa 
Victoriei, au declarat pentru MEDIAFAX surse judiciare. 
La Secţia parchetelor militare a fost deschis un dosar după violenţele din 10 august 2018. La protestul din Piaţa 
Victoriei, la care au participat mii de oameni, au avut loc mai multe violenţe ce s-au soldat cu zeci de răniţi 
(protestatari şi jandarmi). În acest dosar au fost puşi sub acuzare Cătălin Sindile şi Sebastian Cucoş, actualul şi 
fostul şef al Jandarmeriei Române, conducerea Jandarmeriei Bucureşti (Laurenţiu Cazan), dar şi Mihai Dan Chirică, 
secretar de stat în MAI. Faptele sunt complicitate la abuz în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la 
purtare abuzivă. 
De asemenea, şi la DIICOT a fost deschis un dosar în urma protestului. Concret, Jandarmeria Română a depus 
plângere la DIICOT în cazul mitingului din 10 august 2018, sesizarea vizând infracţiuni împotriva ordinii 
constituţionale. 
Acţiunile împotriva ordinii constituţionale sunt cuprinse în articolul 397 din Codul Penal, mai exact: "(1) Acţiunea 
armată întreprinsă în scopul schimbării ordinii constituţionale ori al îngreunării sau împiedicării exercitării puterii 
de stat se pedepseşte cu închisoarea de la 15 la 25 de ani şi interzicerea exercitării unor drepturi. (2) 
Întreprinderea de acţiuni violente împotriva persoanelor sau bunurilor săvârşite de mai multe persoane 
împreună, în scopul schimbării ordinii constituţionale ori al îngreunării sau împiedicării exercitării puterii de stat, 
dacă se pune în pericol securitatea naţională, se pedepseşte cu închisoarea de la 10 la 20 de ani şi interzicerea 
exercitării unor drepturi". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cum poţi afla unde este cea mai ieftină benzină sau motorină din România/ Toate informaţiile, disponibile 
online 
Consiliul Concurenţei a lansat, luni, o platformă on-line prin care consumatorii au posibiliatea să afle preţurile 
practicate de către principalele reţele de distribuţie a carburanţilor auto. Prin „Monitorul Preţurilor Carburanţilor” 
se mai pot semnala şi discrepanţele de preţ sau alte nereguli. 
„Monitorul Preţurilor Carburanţilor”, platforma lansată, luni, de către Consiliul Concurenţei, este valabilă atât sub 
formă de aplicaţie web cât şi ca aplicaţie mobilă. 
Momentan, aplicaţia funcţionează doar pentru piaţa de carburanţi, integrând companii ca OMV Petrom, Mol, 
Rompetrol, Lokoil, Socar şi Gazprom. În continuare, va integra şi companiile mici şi se va extinde şi asupra 
industriei alimentare, întrucât lansarea aplicaţiei face parte din proiectul „Monitorul preţurilor pentru alimente şi 
carburanţi”. 
Platforma va afişa preţurile pentru carburanţii standard şi premium (benzină şi motorină) şi va oferi facilităţi de 
căutare, sortare şi filtrare a datelor. Cei de la ANPC au afirmat că va fi integrată în platformă o secţie dedicată 
semnalării de către consumator a discrepanţelor între preţul de la pompă şi valoarea de pe bon. Momentan, 
aplicaţia funcţionează cu greutate, sunt probleme în procesarea datelor, dar chestiunile tehnice vor fi remediate, 
au dat asigurări reprezentanţii Consiliului Concurenţei. 
„Consumatorii au posibilitatea de a alege, având la îndemână informaţii importante cu privire la oferta existentă 
pe piaţă în zona geografică de interes. În acest fel, se va stimula concurenţa, atât prin preţ cât şi prin serviciile 
oferite de companiile implicate în comercializarea cu amănuntul a carburanţilor auto”, a declarat Bogdan 
Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei. 
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Chiriţoiu a mai explicat că informaţiile colectate de stat vor fi puse la dispoziţia tuturor companiilor, contribuind la 
transparentizarea pieţei. 
Jumătate din statele Uniunii Europene au implementat astfel de proiecte, printre care Germania, Austria, Franţa şi 
Italia. 
Proiectul, cu o valoare totală de 1.422.346 de lei fără TVA, este finanţat integral de la bugetul de stat şi este 
realizat de Consiliul Concurenţei în parteneriat cu Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorilor (ANPC). 
Sistemul de monitorizare îi va ajuta pe consumatori, care vor putea alege produsele cu cel mai bun raport preţ-
calitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tel Drum a primit doua noi contracte de la CJ Teleorman: 31 de milioane lei pentru asfaltarea a 20 de 
kilometri 
Societatea Tel Drum, aflata in insolventa si judecata pentru fraude europene, a castigat, pe 26 iunie, doua 
contracte de la Consiliul Judetean Teleorman. Obiectul acestora: lucrari constructii de drumuri. Valoarea totala a 
contractelor de achiziti publice: 31 de millioane de lei. 
Patru contracte in cazul unor lucrari publice demarate de CJ Teleorman au fost castigate in acest an de societatea 
Tel Drum. Cel mai recent, in luna mai Tel Drum a semnat un contract de 13 milioane de lei pentru modernizarea 
DJ 612 Calinesti (DJ 703) - Antonesti km 48+080 - 55+594 (7,514 km). 
Primul contract: Potrivit datelor din Sistemul Electronic de Achizitii Publice (SEAP), CJ Teleroman a atribuit pe 26 
iunie firmei Tel Drum lucrarile privind "Modernizarea DJ 612, Botoroaga (DJ 503) - Frasinet (DJ 506), km 19+778 - 
km 32+100 (12,322 km) ". Tipul procedurii: Licitatie deschisa. Valoarea contractului: 17.783.196,10 lei, potrivit 
SEAP. 
Al doilea contract: Tot pe 26 iunie, CJ Teleorman a atribuit Tel Drum lucrarile de "Modernizare DJ 612 Antonesti - 
Radoiesti (DJ 601C) km 55+594 - 63 +773 (8,132 km) ". Tipul procedurii: Procedura simplificata. Valoarea 
contractului: 13.497.526,54 lei, potrivit SEAP. 
Cele patru contracte ale CJ Teleorman, castigate in acest an de Tel Drum, potrivit SEAP. Valoarea totala: 54 
milioane lei. 
 

 
 

Sursa: SEAP 
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Care este situatia Tel Drum 
Societatea Tel Drum este in stare de insolventa si este trimisa in judecata pentru fraude cu bani europeni. 
Procurorii DNA mai au pe rol o ancheta, in care acuza ca societatea ar fi controlata prin interpusi de catre fostul 
lider PSD, Liviu Dragnea. 
Tel Drum este acuzata de constituire a unui grup infractional organizat, evaziune fiscala in forma continuata si 
complicitate la doua infractiuni de abuz in serviciu. La solicitarea DNA, magistratii de la Tribunalul Bucuresti au 
decis interzicerea procedurii de dizolvare sau lichidare a societati Tel Drum. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Klaus Iohannis joacă la NIVEL ÎNALT - E invitat special la reuniunea PPE din acest weekend 
Şefi de stat şi de guvern din ţări ale Uniunii Europene, inclusiv preşedintele Klaus Iohannis, sunt invitaţi la 
summitul Partidului Popular European (PPE), programat la Bruxelles duminică, anunţă formaţiunea politică. 
"Şefi de stat şi de guvern din Uniunea Europeană, lideri ai Partidului Popular European şi preşedinţii Consiliului 
European şi Parlamentului European, Donald Tusk şi Antonio Tajani, vor participa la summitul PPE care va avea loc 
la Bruxelles pe 30 iunie. Pe agendă se află pregătirea reuniunii speciale a Consiliului European", transmite PPE. 
Summitul PPE va fi coordonat de preşedintele formaţiunii paneuropene, Joseph Daul. La reuniunea PPE va fi 
prezent şi candidatul formaţiunii la postul de preşedinte al Comisiei Europene, Manfred Weber. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Meleşcanu i-a transmis omologului din Republica Moldova sprijinirea parcursului european al ţării 
Ministrul de Externe Teodor Meleşcanu a avut, luni, o întrevedere cu omologul său din Republica Moldova 
Nicolae Popescu, la care i-a transmis că România sprijină continuarea parcursului european al ţării şi conectarea la 
valorile UE. 
Întâlnirea celor doi vine în contextul în care ministrul afacerilor externe şi integrării europene al Republicii 
Moldova Nicolae Popescu s-a aflat la prima sa vizită la Bucureşti de la preluarea mandatului, transmite MAE, 
printr-un comunicat de presă remis, luni, MEDIAFAX. 
„Ministrul Teodor Meleşcanu a evidenţiat interesul pentru consolidarea relaţiei bilaterale speciale, în baza 
Parteneriatului Strategic pentru integrarea europeană a Republicii Moldova. De asemenea, a menţionat 
prioritatea acordată promovării proiectelor de conectare ireversibilă a Republicii Moldova, prin România, la 
spaţiul şi valorile UE, cu accent pe proiectele de interconectare în domeniul energetic”, arată sursa citată. 
Ministrul Meleşcanu a subliniat importanţa crucială a continuării parcursului european al Republicii Moldova, prin 
implementarea Acordului de Asociere încheiat cu UE şi a reformelor aferente apropierii de Uniunea Europeană. El 
a apreciat că nu există altă opţiune viabilă pentru Republica Moldova decât continuarea angajamentului 
european. 
„În cadrul discuţiilor, şeful diplomaţiei române a subliniat necesitatea continuării poziţiei Republicii Moldova în 
privinţa reglementării conflictului din regiunea transnistreană, cu respectarea integrităţii teritoriale a Republicii 
Moldova în graniţele sale recunoscute internaţional şi cu respectarea vectorului său pro-european”, potrivit sursei 
menţionate. 
Nu în ultimul rând, ministrul Teodor Meleşcanu a evidenţiat importanţa consolidării comunităţii de limbă, cultură 
şi istorie care stă la baza relaţiei speciale cu Republica Moldova, conchide MAE, în comunicatul de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD-ALDE mai pierde o bătălie europeană. Juncker vrea să blocheze numirea unui înlocuitor pentru Corina 
Creţu 
Jean-Claude Juncker vrea înlocuirea Corinei Creţu, comisarul din partea României şi a lui Andrus Ansip, comisarul 
din partea Estoniei, după ce cei doi au demisionat pentru a-şi prelua mandatele de europarlamentar. Preşedintele 
Comisiei Europene a spus că demisionarii din Comisie nu ar trebui înlocuiţi, întrucât costurile ar fi mari, iar 
executivul european poate suplini munca lor în cele 4 luni de mandat rămase, relatează Euractiv.  
Pentru a evita înlocuirea celor doi comisari, Juncker a introdus un proiect de act normativ prin care „Consiliul să 
decidă că nu este nevoie ca posturile libere să fie ocupate pentru cât a mai rămas din mandatul actualei Comisii”. 
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„Nu este destulă muncă pentru a ocupa 28 de comisari toată ziua. De aceea am reorganizat Comisia, am numit 
vicepreşedinţi şi am redus mult numărul portofoliilor. Atâta vreme cât statele membre nu vor reuşi să se pună de 
acord asupra unei diminuări a numărului comisarilor, succesorul meu va trebui să gestioneze lucrurile în acelaşi 
mod”, a afirmat Juncker. 
Viorica Dăncilă a decis, însă, să nu lase postul României vacant şi l-a propus pe Ioan Mircea Paşcu drept înlocuitor 
pentru Corina Creţu. Paşcu a fost unul dintre cei care nu au mai fost puşi pe lista PSD pentru alegerile 
europarlamentare din 26 mai şi a avut o reacţie critică la adresa conducerii PSD a lui Liviu Dragnea.  
„Trebuie fie să ai un simţ de conservare atrofiat, fie tendinţe sinucigaşe, dacă atunci când şi aşa ai puţini oameni 
apropiaţi, să faci tot posibilul să ţi-i îndepărtezi şi pe aceştia! Dar, de unde nu e, nici Dumnezeu nu cere, chiar dacă 
e tot atât de adevărat că fiecare pasăre pe limba ei piere!?”, scria Paşcu, la acel moment, pe Facebook. 
Şi Estonia a cerut înlocuirea comisarului demisionar care o reprezintă în Comisia Europeană. 
Lăsarea postului de comisar vacantă ar însemna un nou eşec pe plan european al guvernării PSD-ALDE, în 
condiţiile în care şi comisarul anterior, Corina Creţu, a avut în repetate rânduri o atitudine critică la adresa 
partidului şi a candidat la europarlamentare pe listele PRO România. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Parlamentarii britanici pro-europeni esueaza intr-o noua incercare de a bloca un Brexit fara acord 
Un grup de parlamentari britanici pro-europeni a esuat luni in incercarea de a-l impiedica pe viitorul premier sa 
decida un Brexit fara acord, dupa ce presedintele Camerei Comunelor a decis ca amendamentul legislativ propus 
sa nu fie supus la vot. 
Opozitia laburista si alti parlamentari britanici adversari ai iesirii din UE au mai incercat, fara succes, sa impiedice 
un eventual "no deal" (Brexit fara acord) prin motiuni prezentate de fiecare data cand a fost votat in Camera 
Comunelor acordul privind Brexitul convenit de premierul demisionar Theresa May cu Bruxelles-ul, ultima 
motiune de acest fel fiind respinsa de Camera Comunelor pe 12 iunie. 
Modalitatea la care s-a apelat acum a fost insa alta, si anume blocarea unor fonduri guvernamentale. Astfel, fostul 
avocat general conservator Dominic Grieve si fosta sefa laburista a diplomatiei Margaret Beckett au avansat un 
amendament la legea privind bugetul, prin care unor departamente guvernamentale ar urma sa li se taie 
fondurile daca guvernul decide un Brexit fara acord care nu este aprobat si de Camera Comunelor sau chiar daca 
s-ar pune in aplicare un Brexit cu acord inainte ca acesta sa primeasca votul favorabil al legislativului. 
Daca amendamentul lor ar fi fost selectat de presedintele Camerei Comunelor, John Bercow, votul ar fi urmat sa 
se desfasoare marti. 
Partidul Laburist a confirmat pe Twitter ca niciun amendament nu a fost selectat pentru votul in plen. 
Propunerea respectivului amendament survine dupa ce ambii candidati conservatori ramasi in cursa pentru 
succesiunea premierului demisionar Theresa May, Boris Johnson si Jeremy Hunt, au spus ca ar putea accepta in 
final un Brexit fara acord daca Bruxelles-ul va refuza revizuirea acordului incheiat de premierul in exercitiu, dar 
respins de legislativul britanic. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Programul nuclear. Benjamin Netanyahu cere ţărilor europene să instituie sancţiuni împotriva Iranului 
Premierul israelian Benjamin Netanyahu le-a cerut ţărilor europene să instituie sancţiuni împotriva Iranului, după 
ce Teheranul a anunţat că a depăşit limita impusă rezervelor sale de uraniu îmbogăţit de acordul din 2015 privind 
programul său nuclear, relatează Agerpres. 
„V-aţi angajat să acţionaţi imediat ce Iranul ar încălca acordul nuclear, v-aţi angajat să activaţi mecanismul pentru 
sancţiuni automate care a fost stabilit în Consiliul de Securitate al ONU. Aşa că vă spun: faceţi-o”, a declarat 
Netanyahu, potrivit unui comunicat publicat de biroul său. 
Un diplomat european a declarat pentru Reuters că există un mecanism prevăzut de acord pentru a fi activat în 
caz de „orice contradicţii” şi o comisie comună formată din semnatari ar urma să decidă următorii paşi. 
Decizia Iranului a fost primul pas major de încălcare a acordului nuclear de când SUA s-au retras, în urmă cu peste 
un an, din înţelegere şi au reimpus sancţiuni Teheranului. 
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Anterior în cursul zilei, ministrul energiei a acuzat Iranul că recurge la un "şantaj nuclear" stocând mai mult uraniu 
îmbogăţit decât i se permite în baza acordului, dar a precizat că o continuare a presiunii internaţionale va face 
Teheranul să dea înapoi. 
„Este o încălcare flagrantă a acordului. Iranul recurge la un şantaj nuclear. Practic ei spun lumii 'uite cât de 
aproape suntem de o armă nucleară”, a declarat Yuval Steinitz pe postul public de radio Kan. 
„Economia Iranului se prăbuşeşte (...) aşa că recurg la acţiuni dezechilibrate. Dacă presiunea continuă şi lumea nu 
cedează, ei vor renunţa”, a adăugat el. 
(Sursa: Agerpres) 
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